

# 新臺北護理期刊

中華民國八十九年八月 第二卷 第二期

## 目 錄

執編的話 .....	賴裕和	I
<b>護理新知</b>		
經濟成本分析的臨床應用 .....	張文英・蕭淑代	1
<b>研究論文</b>		
大學護生對癌症疼痛及麻醉性止痛藥之信念與知識及其相關因素探討 .....	賴裕和・陳淑卿・張綠怡・鄭素月・魏玲玲	5
癌症病人及其家屬對癌痛及其影響感受之比較 .....	梁淑媛・林佳靜・陳品玲・劉淑娟	17
住院乳癌病人行乳房切除手術後的關注點和需求 .....	李靜芳・郭素娥	31
婦女接受荷爾蒙補充療法的遵從行為與其更年期症狀緩解之相關研究 .....	陳靜敏・何美華・簡逸毅	41
開顱手術病患急性混亂相關因素及定義性特徵之臨床效度測定 .....	曾櫻枝・鄭綺・盧美秀・蔡瑞章	55
影響慢性阻塞性肺疾病患者的憂鬱程度因素之探討 .....	蔡秀鸞	69
比較住院老人自覺護理需要與護士認知之差異 .....	魏玲玲・楊勤熒・虞秀紅・賴裕和	83
臺南市養護機構概況與住民生理、功能及心理社會狀態調查 .....	葉莉莉・杜淑玲・溫敏杰・林蹇・戴臆珊	97
<b>個案報告</b>		
一位腦中風病患的居家護理經驗 .....	高雅玉・張淑卿	107
<b>論述</b>		
現象學方法論與護理研究應用 .....	陳杏佳	117
<b>投稿簡則</b> .....		
		125

# New Taipei Journal of Nursing

August 2000 Volume 2, Number 2

## Contents

Remarks from the editor .....	Yue-Hur Lai	I
<b>New Trends in Nursing</b>		
Economic evaluation: application to clinical practice .....	Wen-Yin Chang, Shu-Tai Hsiao	1
<b>Original Article</b>		
Beliefs about and knowledge of cancer pain and narcotic analgesics and related factors in undergraduate student nurses .....	Yeu-Hur Lai, Shu-Ching Chen, Lu-I Chang, Sue-Yueh Jeng, & Ling-Ling Wei	5
Differences in Perceptions of cancer pain between cancer outpatients and their family caregivers. ....	Shu-Yuan Liang, Chia-Chin Lin, Ping-Ling Chen, Shwu-Julia Liu	17
The concerns and needs of breast cancer patients with post-mastectomy during hospitalization .....	Ching-Fang Lee, Su-Er Guo	31
Hormone replacement therapy: the relationship of women's compliance behaviors and effects of menopause symptoms relief .....	Cjing-Ming Chen, Mei-hua Ho, Yi-Yi Chien	41
Clinical validation of the related factors and defining characteristics of acute confusion among craniotomy patients. ....	Ing-jy Jeng, Chii Jeng, Meei-shiow Lu, Jui-Chang Tsai	55
The relationship between self-efficacy, Functional status, knowledge and depression in chronic obstructive pulmonary disease patients. ....	Shiow-luan Tsay	69
Comparison of the care needs in hospitalized elderly patients' and nurses' perceptions. ....	Ling-Ling Wei, Chyu-Yug Yang, Hisu-Hong Yu, Yeur-Hur Lai	83
Characteristics of long-term care facilities and physiological, functional & psychosocial status of residents in Tainan city. ....	Lily Yeh, Shu-Lin Tu, Miin-Jye Wen, Tsan Lin, Yi-Shan Dai.	97
<b>Case Study</b>		
The home care experience of a stroke patient .....	Ya-Yu Kao, Shu-Ching Chang	107
<b>Review Article</b>		
Phenomenological methodology and the application in nursing research .....	Shing-Chia Chen	117
<b>Information for Authors</b> .....		125